
PROTOKÓ£ 
z XLII sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 29 pa¿dziernika 2009 r 
 
Ad.1 i Ad.2 
Otwarcie posiedzenia oraz powitanie radnych i go�ci. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy o godz.13.00 dokonaù otwarcia obrad sesji i po 
powitaniu go�ci, radnych i soùtysów o�wiadczyù, ¿e zgodnie z list¹ obecno�ci aktualnie w sesji 
uczestniczy 15 radnych , co wobec ustawowego skùadu licz¹cego 15 radnych stanowi quorum 
pozwalaj¹ce na podejmowanie prawomocnych decyzji � list obecno�ci radnych , soùtysów i go�ci 
zaproszonych stanowi¹ zaù¹cznik nr 1,2 i 3 do protokoùu. 
Ponadto w sesji udziaù wziêli Wójt Gminy Stefan Zawierucha, Sekretarz Gminy Krystyna 
Kwiatkowska oraz Skarbnik Gminy Krystyna Magda. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poinformowaù o porz¹dku obrad  sesji, który przedstawia siê 
nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie obrad sesji oraz powitanie go�ci. 
2/ Stwierdzenie quorum. 
3/ Informacja n/t porz¹dku obrad. 
4/ Przyjêcie protokoùu z XLII sesji. 
5/ Informacja n/t  dziaùalno�ci Wójta Gminy w okresie miêdzysesyjnym. 
6/ Informacja n/t dziaùalno�ci Przewodnicz¹cego Rady Gminy w okresie miêdzysesyjnym. 
7/ Dziaùalno�ã bibliotek gminnych. 
8/ Wydatki inwestycyjne. 
9/ Analiza realizacji uchwaù za II kwartaù. 
10/ Stan przygotowania do akcji zima. 
11/ Podjêcie uchwaù w sprawach :  
a/ ustalenia wysoko�ci opùat  podatku od nieruchomo�ci, 
b/ okre�lenia stawek podatku od �rodków transportowych, 
c/ zmian w bud¿ecie , 
d/ wprowadzenie zmiany do Uchwaùy  bud¿etowej gminy Marciszów na rok 2009 
e/ zatwierdzenie zmian w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakùadu Opieki Zdrowotnej  
    w  Marciszowie.  
12/ Interpelacje i zapytania radnych. 
13/ Sprawy ró¿ne. 
14/ Zamkniêcie obrad. 
Adam Wrona � przewodnicz¹cy Komisji Rolno-Bud¿etowej zwróciù siê  zapytaniem czy 
wniosek Komisji dot. propozycji zmiany niektórych stawek bêdzie odczytywany przy 
omawianiu uchwaùy w sprawie wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci , czy ma zapoznaã 
teraz. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy w odpowiedzi potwierdziù , ¿e wniosek zostanie przedstawiony 
przy omawianiu projektu uchwaùy. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do Rady  o wprowadzenie do porz¹dku obrad dwóch 
projektów uchwaù jednocze�nie uzasadniaj¹c ich wprowadzenie tym , ¿e z powodu nie 
dopeùnienia warunków na otrzymanie dotacji na prace konserwatorskie przez Parafie Rzymsko-
Katolickiej p.w.�w.Mikoùaja w Kaczorowie celem wykonania remontu wie¿yczki na obiekcie 
zabytkowym w Úwidniku kwotê w  wysoko�ci 14.000 zù przeznacza siê na rzecz ko�cioùa w 
Marciszowie, s¹ to nastêpuj¹ce projekty uchwaù :   
- uchylenia uchwaùy Nr XXXVIII/217/09 Rady Gminy Marciszów z dnia 25 czerwca 2009  
  roku, 
- wprowadzenia zmiany do Uchwaùy Nr XXXVIII/216/09 Rady Gminy Marciszów z dnia 25  
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 czerwca 2009 roku,   
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa propozycjê Przewodnicz¹cego Rady Gminy. 
Innych propozycji i uwag nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie zmieniony porz¹dek obrad sesji zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
Ad.4. 
Przyjêto b/u 
Ad.5. 
Informacja n/t dziaùalno�ci miêdzysesyjnej  Wójta Gminy. 
Ad.6 
Informacja  Przewodnicz¹cego Rady Gminy stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu 
Do informacji uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Informacja Wójta Gminy :  
- odbyù spotkanie w Pilnikovie w ramach wspóùpracy, 
- spotkanie w sprawie uzyskania pozwolenia wodno-prawnego na oczyszczalnie �cieków  
  przydomowych w  Ciechanowicach , których stan jest katastrofalny m.in.dlatego, ¿e  
  mieszkañcy wyù¹czaj¹ je z pr¹du , nie zakupuj¹ bakterii i tp.. W lepszym stanie s¹ natomiast  
  oczyszczalnie zarz¹dzane przez Gminê, dlatego po uzyskaniu pozwolenia zamierza je  
  przekazaã pod zarz¹d WZWiK Kamienna Góra przyjmuj¹c ich stawki mo¿e wówczas  
  u¿ytkownicy zaczn¹ dbaã o nie. 
- udziaù w spotkaniu dot. wysypiska �mieci w Lubawce skutkiem czego powstanie uchwaùa  
  intencyjna dot. naszego udziaùu z czym radni zostan¹ zapoznani, 
- zostaùa zakoñczona wycena obiektu , jeste�my w trakcie ogùoszenia  przetargu na sprzeda¿ tego  
  budynku , który jest w stanie bardzo zùym obùo¿ony z obu stron eternitem, dlatego bêdzie  
  próbowaù jak najszybciej siê jego  pozbyã, co oznacza, ¿e coraz bli¿ej jest sytuacja  
  uporz¹dkowania tego terenu , co jednak zgodnie z procedur¹ nast¹pi w miesi¹cach styczeñ do  
  marca. 
- spotkanie w Wie�ciszowicach w sprawie kolorowych jeziorek i wodoci¹gu, który ma nadziejê  
   zostanie niebawem wykonany ,  
- Dzieñ Edukacji Narodowej zorganizowany w Engramie, 
- udziaù w Konwencie Gmin Wiejskich  dot. edukacji  ostro postawionej przez wójtów ,  
   burmistrzów ,  
- zapoznaù z aktualn¹ sytuacja w WZWiK , który nie skùada deklaracji podatkowych od 5 lat  
  a SKO zadziaùaùo tak, ¿e  wstrzymaùo wpùywy egzekucyjne uzasadniaj¹c tym, ¿e Waùbrzych.  
  pùac¹ nale¿ne 40 tys naszej Gminie mo¿e spowodowaã utratê �rodków w bud¿ecie Waùbrzycha  
  i zachwiaã inwestycj¹ przebudowa kanalizacji i oczyszczalni dla miasta Waùbrzycha. 
  Ponadto napisali, ¿e nie przysùuguje Gminie prawo zùo¿enia za¿alenia. Tymczasem Spóùka nie  
  maj¹c pozwolenia  organu prowadz¹cego pobieraj¹ od 5 do 6 milionów wody , a nie chc¹  
  podù¹czyã 4 odbiorców  w Sêdzisùawiu. Poniewa¿ Waùbrzych nie wykazuje ¿adnej dobrej woli  
  w �rodê ma spotkanie w tej sprawie z przewodnicz¹ca SKO.  
 Przypomniaù te¿ o bezprawnym korzystaniu z urz¹dzeñ przez WZWiK dlatego ma nadziejê, ¿e  
 rozstrzygniêcia bêd¹ dla Gminy pozytywne, bo paranoj¹ byùo ¿eby�my z naszej wody korzystali  
 poprzez Waùbrzych. 
Zwróci siê ponadto do innych  i przedstawi nasz¹ sytuacjê pytaj¹c z czego w tej sytuacji Gmina 
zrezygnowaã. 
- udziaù w kongresie w Karpaczu  
- wyjazd do Wrocùawia w sprawie ulicy Nadrzecznej w Marciszowie sprawa pozytywnie  
  zaùatwiona. Przypomniaù o uchwale przekazuj¹cej 20 % naszego udziaùu  Powiatowi. 
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Jednak próbuj¹c siê w tej sprawie co� dowiedzieã , nie uzyskali�my ¿adnej informacji do dnia 
dzisiejszego Powiatu. 
Ad.7. 
Dziaùalno�ã bibliotek gminnych. 
Zofia Siudak � przewodnicz¹ca  Komisji O�wiaty, Kultury , Sportu i Turystyki 
Przedstawiùa informacje n/t dziaùalno�ci bibliotek na terenie naszej Gminy, która stanowi 
zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 
Do przedstawionej informacji uwag nie zgùoszono. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy uzupeùniù informacjê o potrzebê zorganizowania wspólnie z 
Komisj¹ O�wiaty wystawy  naszych twórców � koronkarstwa, rze¿by, malarstwa, recytatorstwa , 
tekstu czytanego i mówionego , któr¹ nastêpnie zamierza przenie�ã do maj¹cego powstaã Domu 
Kultury w Marciszowie. Poniewa¿ wymienionych twórców jest coraz mniej, a mùodzi niestety 
siê do tego nie garn¹  dlatego nale¿y to utrwalaã tak jak proponuje zwracaj¹c siê jednocze�nie 
doi Komisji O�wiaty o zajêcie siê tematem. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.8. 
Wydatki inwestycyjne. 
Wójt Gminy zapoznaù z aktualn¹ sytuacj¹ n/t wydatków inwestycyjnych  , która stanowi 
zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
Dodatkowo poinformowaù o tym, ¿e nasza Gmina znalazùa siê na 30 miejscu w rankingu na 
budowê kanalizacji i oczyszczalni �cieków dla Marciszowa po pozytywnym rozpatrzeniu 
odwoùañ  jedynie trzech gmin , z powodu wykre�lenia naszej Gminy wcze�niej z listy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.9. 
Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy poinformowaùa, ¿e przygotowaùa obszern¹ informacjê 
n/ t realizacji uchwaù  za II kwartaù w zwi¹zku z czym zaproponowaùa przedstawienie jej w 
skrócie tematycznie. Informacja stanowi zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poinformowaù , ¿e informacja bêdzie do wgl¹du w biurze Rady 
Gminy i ka¿dy radny mo¿e siê z ni¹ szczegóùowo zapoznaã. 
Ad.10. 
Janusz Banasiewicz przewodnicz¹cy Komisji Infrastruktury  Technicznej  
zapoznaù Radê z przygotowaniami do Akcji zima , która byùa analizowana na posiedzeniu 
Komisji. Dodatkowo poinformowaù o wydanym przez Wójta Gminy ogùoszeniu 
przedstawiaj¹cym zasady od�nie¿ania i usuwania goùoledzi na drogach gminnych oraz 
utrzymywania chodników dla pieszych. Ogùoszenie zostaùo dostarczone soùtysom w celu 
umieszczenia ich na tablicach i wszystkich zainteresowanych. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê  zapytaniem w sprawie ustalenia, kto bêdzie od�nie¿aù krzy¿ówki i przystanki na 
terenie Gminy , bo Powiat od�nie¿aj¹c swoje drogi zasypuje gminne wraz z przystankami i 
wówczas problem ma osoba od�nie¿aj¹ca drogi gminne , co Komisja Infrastruktury w tym 
temacie zrobiùa  przypominaj¹c, ¿e skùadaù wniosek w tej sprawie. 
Radny Janusz Banasiewicz  
W odpowiedzi przypomniaù ¿e przystanki usytuowane s¹ na drogach powiatowych ,a  wiadomo 
do kogo nale¿y od�nie¿anie dróg powiatowych , ponadto wie, ¿e  zwracano siê w tej kwestii do 
Powiatu , który siê jednak nie okre�liù ,a wniosek na Komisjê nie trafiù. Na Komisji poruszano 
ten problem  którego jednak prawnie nie mo¿na unormowaã pozostaje jedynie dogadanie siê 
pomiêdzy od�nie¿aj¹cymi,  co bêdzie  czynione. 
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Radna Jadwiga Adamczyk 
Proponuje zaùatwienie sprawy po ludzku i ponowne rozmowy w celu  dogadania siê w tej kwestii 
¿eby nie byùo problemu w zimie stwierdzaj¹c, ¿e niezbêdna jest dobra wola po obu stronach.. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zapoznaù z tre�ci¹ rozmowy na ten temat przeprowadzonej z panem Walk¹ odpowiedzialnym za 
drogi powiatowe , któr¹ przeprowadzali wspólnie z panem Jackiem Popardowskim 
koordynatorem Akcji zima w Urzêdzie Gminy n/t od�nie¿ania i pozostaùo to bez echa. 
Stwierdziù, ¿e dzieje siê tak dlatego, ¿e Powiat uwa¿a , ¿e nic nie musi.  
Po za tym przypomniaù o ¿¹daniach naszych mieszkañców , które czêsto bywaj¹ prze�mieszne, 
st¹d sporz¹dzone ogùoszenie o zasadach od�nie¿ania.  
Na obrady sesji przybyùa pani Zofia Witkowska zwracaj¹c siê z zapytaniem czy mo¿e i�ã na 
obiad,  a¿eby móc póêniej wróciã na obrady sesji poniewa¿ ma do przedstawienia sprawê. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy w odpowiedzi poinformowaù , ¿e mo¿e i�ã na obiad , bo jeszcze  
zd¹¿y sprawê przedstawiã.        
Wójt powróciù do przedstawiania sprawy od�nie¿ania zwracaj¹c uwagê na zakupiony sprzêt, 
który od�nie¿a drogi gminne i poinformowaù, ¿e  ma zamiar zaproponowaã Powiatowi 
najprostsze rozwi¹zanie tzn. ten kto bêdzie jechaù pierwszy niech od�nie¿a przystanki.   
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zaproponowaù od�nie¿anie kolonii Kocikowa  razem z odcinkiem drogi ujêtym w  
harmonogramie.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do dyrektora SPZOZ w Marciszowie o przedstawienie 
szczegóùów sprawy. 
Pani Gra¿yna Leszczyñska dyrektor SPZOZ w Marciszowie. 
Poinformowaùa, ¿e zmiana dotyczy dopisania w Statucie maj¹cych powstaã dwóch poradni 
reumatologicznej i diabetologicznej , co jest niezbêdne do ubiegania siê o kontrakt w NFZ. 
Radny Janusz Banasiewicz zwróciù uwagê na brak w 1 pkt. § 1  projektu uchwaùy w sprawie 
wprowadzenia zmian w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakùadu Opieki Zdrowotnej w 
Marciszowie zapisu o poradni stomatologicznej.   
Pani dyrektor w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e jest to pomyùka poniewa¿ ma byã ujêta  poradnia 
stomatologiczna równie¿ w pkt.2.uchwaùy. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù  dopisanie w pkt.2 § 1 projektu uchwaùy poradni 
stomatologicznej. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poinformowaù, ¿e uchwaùa  w sprawie zmian w Statucie 
Samodzielnego Publicznego Zakùadu Opieki Zdrowotnej zostanie przegùosowana w punkcie 
podjecie uchwaù. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Zwróciùa siê z zapytaniem na jakim etapie s¹ sprawy prywatyzacji SPZOZ w Marciszowie. 
Pani dyrektor w odpowiedzi poinformowaùa , ¿e jest to przeksztaùcenie , zakres dziaùania 
pozostanie niezmieniony i spóùka jest w trakcie rejestracji i ubiega siê o wniosek kontraktowy. 
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono 
Ad.11. 
Podjêcie uchwaù w sprawach :  
a/ projekt uchwaùy w sprawie : okre�lenia stawek podatku od nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poinformowaù o tym , ¿e  wpùyn¹ù wniosek od Komisji Rolno 
Bud¿etowej. 
Wniosek zostaù przedstawiony ustnie przez  przewodnicz¹cego Komisji radnego Adama Wronê 
który brzmi: 
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Komisja wnioskuje : 
w § 1 ustala siê nastêpuj¹ce roczne stawki podatku od nieruchomo�ci : od gruntów : 
Podpunkt a/ zwi¹zanych  z prowadzeniem dziaùalno�ci gospodarczej, bez wzglêdu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków � o,75 od 1 m2 powierzchni / górna granica 
0,77 zù , w 2009 r 0,72 zù/  Komisja proponuje pozostawienie górnej stawki  czyli 0,77 zù od 1 ha 
powierzchni,  
Podpunkt  c/ pozostaùych ,w tym zajêtych na prowadzenie odpùatnej statutowej dziaùalno�ci 
po¿ytku publicznego przez organizacjê po¿ytku publicznego � 0,28zù od 1m 2 powierzchni / 
górna 0,39 zù, w roku 2009 -0,24 zù/ . Komisja wnioskuje o pozostawienie stawki na poziomie 
roku 2009 tj.0,24 zù od 1m2 powierzchni. 
W punkcie 2 projektu uchwaùy od budynków lub ich czê�ci :   
Podpunkt a/ mieszkalnych -0,65 zù od 1m2 powierzchni u¿ytkowej / w roku 2009 0,62 zù / 
Komisja proponuje pozostawieni stawek na poziomie roku 2009 czyli 0,62 zù. 
Podpunkt b/ zwi¹zanych z prowadzeniem dziaùalno�ci gospodarczej oraz budynków 
mieszkalnych lub ich czê�ci zajêtych na prowadzenie dziaùalno�ci gospodarczej -20,00 zù od 1 
m2 powierzchni u¿ytkowej / górna stawka 20,51 zù, w roku 2009-19,20 zù/ Komisja proponuje 
pozostawienie górnej stawki czyli 20,51 zù.  
Radna Zofia Siudak przewodnicz¹ca Komisji O�wiaty , Kultury, Sportu i Turystyki . 
Poinformowaùa, ¿e Komisja jednogùo�nie po przeanalizowaniu stawek przyjêùa zaproponowane 
stawki przez  Wójta Gminy stwierdzaj¹c, ¿e s¹ one w miarê równomierne do stopnia inflacji. 
Radna Zofia Olejniczak przewodnicz¹ca Komisji Rewizyjnej  
Poinformowaùa, ¿e Komisja jednogùo�nie przyjêùa zaproponowane stawki przez Wójta Gminy. 
Radny Janusz Banasiewicz przewodnicz¹cy Komisji Infrastruktury Technicznej  
Poinformowaù, ¿e Komisja jednogùo�nie przyjêùa zaproponowane stawki przez Wójta Gminy. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W swojej wypowiedzi stwierdziù , ¿e jest przeciwny najwy¿szym stawkom od nieruchomo�ci,  
a tym czasem kolejna firma wykupiùa teren byùej Techmy ,  ma  te¿ zamiar przenie�ã firmê z 
Lubawki oraz zatrudniã dodatkowo ludzi i ruszyã ma produkcja energetycznych czê�ci w 
miesi¹cu kwietniu. 
Jednak najwy¿sze stawki mog¹ spowodowaã , ze podatki mo¿e mieã gmina Lubawka, a nie 
nasza. 
Ustosunkowuj¹c siê do uzasadnienia wniosku Komisji Rolno Bud¿etowej o pozostawienie 
górnej stawki za 1m 2 powierzchni  nie jest prawd¹, ¿e nie zatrudniaj¹ ludzi i maùo pùac¹ 
porównuj¹c je do zarobków choãby w Engramie, po za tym stawka 20, 00 zù za 1m 2 wcale nie 
jest maù¹ i zaczyna przera¿aã prowadz¹cych dziaùalno�ã i mo¿e, to spowodowaã ¿e zamkn¹ 
dziaùalno�ã z tego powodu , a czy uda siê sprowadziã nowych inwestorów ? Po za tym próba 
zwiêkszenia stawek spowoduje podciêcie skrzydeù reaktywowania Tartaku w Marciszowie i 
mo¿liwo�ci zatrudnienia 20 ludzi. Byù przeciwny w u.r. i jest przeciwny równie¿ obecnie i uwa¿a 
¿e  dla ludzi prowadz¹cych dziaùalno�ã gospodarcza jest to podcinanie skrzydeù. Je¿eli szanowna 
Rada uwa¿a, ze tak trzeba robiã przy prowadzonych naszych przeogromnych inwestycjach przy 
umorzeniu tylko 8 tysi¹cach podatku w roku 2009  przedsiêbiorcom i mieszkañcom je¿eli Rada 
tak uwa¿a, to  podejmie okre�lone decyzje co do wydatków. Bo je¿eli mamy dalej utrzymywaã 
rozwój Gminy to nale¿y wzi¹ã za to odpowiedzialno�ã ,a na zwiêkszenie wydatków siê nie 
zanosi wiêc  skutki decyzji Rady mog¹ byã widoczne. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do Skarbnika Gminy o przedstawienie skutków 
finansowych. 
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Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Przypomniaùa o przedstawianiu skutków na posiedzeniach komisji i przy zaproponowanym przez 
Wójta Gminy projekcie wysoko�ci stawek podatku od nieruchomo�ci ubytki w stosunku do 
górnych stawek bêdzie okoùo 71 tysiêcy. Natomiast przy stawkach zaproponowanych przez 
komisjê Rolno- Bud¿etow¹ te ubytki wzrastaj¹ o 24 tysi¹ce co z automatu odbija siê na 
subwencji podstawowej. Dzieje siê tak dlatego ¿e do podatków wykonanych s¹ doliczane 100 % 
ubytków obni¿onych uchwalonych przez Rade stawki tak jak byùyby one wykonane.  
Wójt dodaù , ¿e s¹ to skutki bezpo�rednie , natomiast po�rednie to dziaùaj¹ce przedsiêbiorstwa, 
które zatrudniaj¹ ludzi.   
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù uwagê na to z podatek rolny jest uzale¿niony od ceny ¿yta wiêc nie proponowaù 
obni¿enia ceny , bo jest ona adekwatna do podatku.W sprawie propozycji Komisji Rolno 
Bud¿etowej , Komisja kierowaù asie dobrem wszystkich. 
Radny Adam Ry¿owski  
Przypomniaù ¿e Tartak nie pracuje , a ludzie pozbyli siê pracy i to s¹ efekty i na dzieñ dzisiejszy 
nie ma takiej gwarancji, ¿e na przyszùy rok firma o , której Wójt wspomniaù bêdzie 
funkcjonowaã zdaniem radnego ¿aden pracownik nie skorzystaù na tym, ¿e zmieniono progi 
podatkowe pracodawcom korzysta tylko przedsiêbiorca nie dokùadaj¹c nic pracownikom . 
Nie zamierza nikogo przekonywaã ale jest to 7 groszy na 1m 2 i dopóki bêdzie radnym to za tak¹ 
kwot¹ nie zagùosuje. 
Krystyna Magda  Skarbnik Gminy  
Wyja�niùa, ¿e  w pkt.1 pod.c projektu uchwaùy nie chodzi o ogródki przydomowe lecz o dziaùki          
budowlane bez klasy gruntów , dziaùki siedliskowe u¿ytki siedliskowe i podobne tereny chyba, 
¿e ogródek jest bezpo�rednio na dziaùce budowlanej.  
Radny Adam Ry¿owski  
Przypomniaù, ¿e nie ma ju¿ dziaùek rolnych poniewa¿ zostaùy pozamieniane na budowlane 
Zarz¹dzeniem Starosty w roku 2009. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Ustosunkowuj¹c siê do wypowiedzi radnego Andrzeja Mitczaka przypomniaù jak zostaùy 
skomentowane uchwalone podatki  w u.r. , ¿e to Wójt podniósù stawki , dlatego chciaùby ¿eby 
teraz powiedziano, ¿e je obni¿yù chocia¿ ani ich nie podniósù , ani nie obni¿yù , tak 
zaproponowaùa Rada  a Wójt  zaproponowaù dokùadnie to samo co w u.r. nie proponuj¹c uchwaùy 
w sprawie podatku rolnego . 
Henryk Mazur  Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Koñcz¹c dyskusjê zwróciù  siê do Rady  wskazuj¹c  na dwie konkretne propozycje  Wójta Gminy 
i Komisji Rolno Bud¿etowej. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski , Adam Wrona , Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê do Skarbika Gminy o wytùumaczenie radnym gdzie s¹ w takim razie umieszczone 
ogródki i dziaùki do 1 ha za , które pùaci wiêkszo�ã mieszkañców ,  emeryci  pùac¹c du¿e 
pieni¹dze , a w powy¿szym wyja�nieniu stwierdziùa ¿e w pod.c pozostaùych siê one nie 
mieszcz¹,  bo s¹  to inne dziaùki. 
Radny Adam Ry¿owski  
Podaù za przykùad podatnika posiadaj¹cego 12 arów , który  pùaci 1000 zù rocznie podatku  na co 
ma dokumenty , nastêpny podatnik  pani Papierniak Adela w Wie�ciszowicach , która zapùaciùa 
w b.r roku za caùy rok 530 zù , inna osoba , która ma 17 hektarów pùaci 1000 zù , przy 
otrzymywanej emeryturze 940 zù i co miesi¹c odkùada 50 zù ¿eby nazbieraã na ten podatek , prosi 
wiêc wytùumaczyã tej mieszkance , ¿e jest to sprawiedliwe. 
Zgadza siê z Wójtem Gminy , ze interesy Gminy s¹ te¿ wa¿ne ale tez musi dbaã o mieszkance 
dlatego nale¿y to wypo�rodkowaã.  
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Skarbnik Gminy w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e s¹ to te osoby , które maj¹ dziaùki bez 
okre�lenia kasy gruntów  , po za tym inna sytuacja jest jak dana osoba prowadzi dziaùalno�ã 
gospodarcz¹.    
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e stawki nie wynikaj¹  z podjêtej uchwaùy lecz z ustawy , która kwalifikuje i te¿ 
jest zbulwersowany tak¹ sytuacj¹ , a decyzja nale¿y do Rady. 
Przewodnicz¹cy Rady   przypomniaù o dwóch wnioskach proponuj¹c kolejno  gùosowanie czyli 
dalej id¹ce propozycje  Wójta Gminy odczytuj¹c tre�ã projektu uchwaùy w sprawie ustalenia 
wysoko�ci opùat podatku od nieruchomo�ci. 
Rada Gminy w gùosowaniu 8 gùosami �za� przyjêciem , 6 gùosami �przeciwnymi � / radna 
Jadwiga Adamczyk, radna Teresa Mospan, radny Andrzej Mitczak, radny Wùadysùaw 
Wróblewski, radny Adam Ry¿owski , radny Adam Wrona/ , 1 gùosem �wstrzymuj¹cym � 
przyjêli projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : ustalenia podatku opùat od �rodków transportowych 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê o przedstawienie skutków finansowych w zwi¹zku z obni¿eniem stawek. 
Skarbnik Gminy w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e ubytki s¹ w granicach 10 tys jednak trudno to 
jednoznacznie na dzieñ dzisiejszy powiedzieã poniewa¿ samochody s¹ wyrejestrowywane i 
zarejestrowywane. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada Gminy w glosowaniu 14 gùosami �za� , 1 gùosem �przeciwnym� / radny Adam Ry¿owski/   
2 gùosami �wstrzymuj¹cymi �   przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 9 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zmian w bud¿ecie gminy na rok 2009.  
Skarbnik Gminy zapoznaùa ze zmiana , która dotyczy bùêdnej klasyfikacj¹ bud¿etow¹ dla 
�rodków przeznaczonych na remont dróg powiatowych na terenie gminy nale¿y zmieniã  
rozdziaùu i paragrafu zadania umieszczaj¹c je w dziale 600 w ramach usuwania skutków klêsk 
¿ywioùowych. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 10 
do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwaùy bud¿etowej Gminy  
  Marciszów  na rok 2009. 
Skarbnik Gminy zapoznaùa ze szczegóùami , które dotycz¹ zwiêkszenia �rodków na Gminnym 
Funduszu Ochrony Úrodowiska z przeznaczeniem na wybudowanie odcinka wodoci¹gu w 
Wie�ciszowicach na co zaplanowano  22 tysi¹ce  jednak nale¿y kwotê zwiêkszyã na  45 tysiêcy. 
Odniosùa siê do zarzutu jaki padù  na Komisji Rolno Bud¿etowej,  ¿e odcinek do 
zwodoci¹gowania jest tylko dla jednego mieszkañca. Poniewa¿ nie posiadaùa  wiedzy n/t  pisma   
skierowanego do Wójta Gminy przez 9 mieszkañców Wie�ciszowiec z dnia 26 pa¿dziernika b.r 
wyra¿aj¹cych zgodê na wymianê sieci wodoci¹gowej na zaproponowanych  wcze�niej 
warunkach.W zwi¹zku z czym  nie jest prawd¹, i¿ wodoci¹g  bêdzie wykonywany tylko dla 
jednego mieszkañca. 
Radny Adam Ry¿owski  
Prostuj¹c sprawê poinformowaù, ¿e wszyscy  mieszkañcy powiedzieli, ¿e na dzieñ dzisiejszy siê 
nie przyù¹cz¹ do sieci poza jednym mieszkañcem i zrobi¹ to  ewentualnie w pó¿niejszym  
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terminie jak nie bêd¹ mieli wody, to dokonaj¹ przyù¹czenia i dodaù, ¿e wówczas bêdzie wiadomo 
czy miaù racjê radny , czy przesùane pismo mieszkañców. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Przypomniaù zebranie w Wie�ciszowicach , które miaùo miejsce dnia 4 pa¿dziernika b.r.gdzie  
wiêcej byùo zainteresowanych mieszkañców wod¹ ani¿eli kolorowymi jeziorkami  podczas , 
którego zrobiono Wójtowi awanturê /m.in.  pani Niewiadomska/ inni natomiast zarzucili brak 
wody w wieczorne soboty w zwi¹zku z du¿ym jej poborem w jednym czasie,  dlatego odrzuca 
kategorycznie tak¹ tezê pomijaj¹c czy siê kto� lubi czy nie,  ponadto ciê¿ko chora pani 
Wi�niewska musi mieã  stworzone odpowiednie warunki. Przypomniaù, ¿e zostaùy wykonane 
badania sanitarne jednak jest jej na tyle maùo, ¿e nie wystarcza do normalnej dziaùalno�ci w 
zwi¹zku z tym zamierza podù¹czyã alternatywne êródùo zasilania wodoci¹gowe na co 
mieszkañcy wyrazili zgodê wiêc komu ma zaufaã jak nie tym mieszkañcom.   
Zadaù te¿ radnemu pytanie czy mieszkañcy wprowadzili Wójta w bù¹d  podpisuj¹c to pismo  
które odczytaùa pani Skarbnik Gminy ? , zwracaj¹c siê do Rady o podjêcie decyzji.  
W odpowiedzi radny stwierdziù, ¿e nie wie.    
Innych  uwag nie zgùoszono. 
Rada Gminy w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 1 gùosem �wstrzymuj¹cm� , 0 gùosów  
�przeciwnych� przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 11 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zatwierdzenia  zmian w Statucie Samodzielnego Publicznego  
  Zakùadu Opieki Zdrowotnej w Marciszowie.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù radnych z tre�ci¹ projektu uchwaùy , która zostaù przyjêta 
jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 12 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie uchylenia Uchwaùy Nr XXXVIII/217/09 Rady Gminy  
  Marciszów z dnia 25 czerwca 2009 roku. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 13 
do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwaùy NR XXXVIII/216/09 Rady  
  Gminy Marciszów z dnia 25 czerwca 2009 roku.    
Wójt Gminy przedstawiù szczegóùy uchylenia uchwaùy dot. udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków na rzecz Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Niepokalanego Serca NMP w Marciszowie celem wykonania remontu dachu. 
Uwag nie zgùoszono. 
Radny Adam Wrona  zwróciù siê  z zapytaniem do Przewodnicz¹cego Rady Gminy czy nie 
popeùniù gafy nie poddaj¹c pod gùosowanie wniosku Komisji Rolno Bud¿etowej dot.wysoko�ci 
stawek podatku od nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e poddaù pod gùosowanie wniosek 
dalej id¹cy,  czyli propozycjê Wójta Gminy, która zostaùa przyjêta przez Radê , propozycja 
Komisja byùaby gùosowana gdyby nie zostaùa przyjêta propozycja Wójta Gminy. 
Radny Adam Ry¿owski  
Stwierdziù,  ¿e  zostaùa poddana pod gùosowanie propozycja Wójta Gminy ale nie zostaù poddany 
gùosowaniu wniosek Komisji. 
Radny Adam Wrona  
Uwa¿a, ¿e wniosek Komisji powinien zostaã przegùosowany. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Uwa¿a, ¿e powinien to rozstrzygn¹ã radca prawny ¿eby byùo wiadomo ¿e wszystko jest 
poprawnie.   
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Ad.13. 
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù siê z zapytaniem na jakim etapie jest dokumentacja na wodoci¹gowanie Ciechanowic 
oraz sprawa przystanku kolejowego � wiaty na dworcu w Ciechanowicach. 
Wójt  Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ze oferta na wodoci¹gowanie wyniosùa okoùo 80 
tysiêcy ,a  nastêpna na ponad 200 tysiêcy wiêc wybrano t¹ pierwsz¹ i zostanie ona wykonana  
koñca lutego 2010. 
Radna Teresa Mospan 
Zwróciùa uwagê na to, ¿e chodzi o jak¹kolwiek pomoc , bo to nasi mieszkañcy , którzy na 
przyjazd czêsto opóênionego o 2 godziny poci¹gu czekaj¹ pod chmurk¹ i nie musi to byã 
murowane wystarczy kawaùek zwykùej wiaty. 
Wójt Gminy w odpowiedzi zwróciù uwagê na to ¿e jest to teren PKP i  je¿eli Rada chce 
inwestowaã w nieswoje to mo¿e. Wówczas  nie bêd¹ wykonywane inne prace.  
Przypomniaù o ilo�ci zgùaszanych wniosków przez radnych przy ogromnych inwestycjach takich 
jak dom kultury w Marciszowie, �wietlica w Pastewniku drogi po planowana obwodnica w 
Sêdzisùawiu , o�wietlenie dróg krajowych , prostu nie jest w stanie tego wykonaã. Bêdzie 
naciskaù na PKP , a jak siê tam dzieje i jak gospodaruje to ka¿dy wie. 
Radna Czesùawa Olejniczak 
Zgùosiùa potrzebê zaùo¿enia  2 lamp w okolicy biblioteki i Ko�cioùa w Sêdzisùawiu , ponadto 
poprawiany przepustu na drodze gminnej jednak w dalszym ci¹gu  dziura siê poszerza, co staje 
siê niebezpieczne. 
Wójt w odpowiedzi w sprawie przepustu poinformowaù , ¿e jak tylko warunki pozwol¹ zostanie 
on poprawiony lamy te¿ zostan¹ zaùo¿one po dokonaniu przegl¹du lamp przez pracowników. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zwróciù siê z zapytaniem czy kto� z Urzêdu Gminy bêdzie nadzorowaù prace na ulicy 
Nadrzecznej w Marciszowie oraz w Nadgórniku , które bêd¹ wykonywane oraz poprosiù o 
przybli¿enie aktualnej sytuacji w sprawie noclegowni w Marciszowie. 
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù ¿e nadzór zgodnie z prawem nad ulic¹ Nadrzeczna 
bêdzie od  Starosty, natomiast w Nadgórniku dyrektor Dróg Krajowych. Gmina nie  , bo jak 
wspominaù wcze�niej nie znamy nawet wysoko�ci kwot, bo Starostwo nie raczyùo nas 
poinformowaã mimo zawartego porozumienia , przetargi wygraùy dwie ró¿ne firmy i 
dotychczasowe projekty s¹ nieaktualne.     
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciùa siê z zapytaniem czy radca prawny równie¿ w zakresie obowi¹zków ma obsùugê Rady  
czy tylko Urzêdu Gminy je�li tak to prosi ¿eby wyja�niaù te sprawy na sesji. 
Wójt Gminy poinformowaù , ¿e radca , który jest nieobecny w dniu dzisiejszym zostaù zwolniony 
przez Wójta z tego obowi¹zku z powodu bardzo wa¿nych przyczyn, a ponadto za niewielk¹ 
kwotê jest zatrudniony na umowê zlecenie do obsùugi Urzêdu Gminy. W kontek�cie ogromnych  
zadañ zwi¹zanych z Waùbrzychem maj¹tkiem  bêdzie musiaù znaleêã jakie� rozwi¹zanie o czym 
wstêpnie rozmawiaù z pani¹ Skarbnik i Sekretarz zatrudniã jeszcze doradcê prawnego  dlatego 
prosi o cierpliwo�ã. 
Radny Tadeusz Borowy  
Wnioskowaù o zwrócenie siê do Powiatu Zarz¹du Dróg o dokoñczenie oznakowania drogi dot. 
ograniczenia tona¿u  Ciechanowice Janowice Wielkie � osuwisko. 
Z naszej strony s¹ oznakowania natomiast od strony Janowic nie ma ¿adnego ograniczenia a 
je¿d¿¹ tam z kopalni Karpniki i rozje¿d¿aj¹ drogê.   
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Ad.13. 
Sprawy ró¿ne. 
Przybyùa na sesjê pani Zofia Witkowska w zwi¹zku z otrzymanymi uchwaùami z dnia 24-02-09 i 
23-04-09 jako odpowiedziami na zùo¿one skargi na dziaùanie Wójta Gminy w , których zdaniem 
skar¿¹cej zostaùa skrytykowana przez Radê Gminy. Przybyùa, a¿eby siê dowiedzieã, czy Rada 
Gminy wie co zostaùo w uzasadnieniu do uchwaù napisane. 
Pan Henryk Mazur  Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Przypomniaù , ¿e przedmiotowe uchwaùy zostaùy jednogùo�nie przez Radê przyjête i Rada  wie 
nad czym wówczas  gùosowaùa. 
Pani Zofia Witkowska  
Stwierdziùa, ¿e w tej chwili nie  pyta pana Mazura lecz czùonków Rady Gminy. 
Radny Janusz Banasiewicz  
Poinformowaù pani¹ Witkowsk¹, ¿e obrady Rady prowadzi Przewodnicz¹cy Rady Gminy i to i¿ 
jest w sporze z panem Henrykiem Mazurem to nie znaczy, ¿e jest w sporze z caù¹ Rad¹ i porosiù 
¿eby zwracaùa siê do prowadz¹cego obrady.  
Pani Zofia Witkowska  
W odpowiedzi poinformowaùa, ¿e nie interesuje jej czy pan Mazur jest przewodnicz¹cy Rady , 
bo wie do kogo ma siê zwracaã lecz interesuje j¹,  to czy Rada Gminy wie co napisano. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zwróciù siê do pani Witkowskiej ¿eby powiedziaùa, który zapis  w uzasadnieniu nie podoba siê 
pani Witkowskiej. 
Pani Zofia Witkowska  
Zacytowaùa spisane z uzasadnienia do uchwaùy zwroty, które jej zdaniem j¹ obra¿aj¹ i 
stwierdziùa, ¿e bezprawnie zostaù skrytykowana, w zwi¹zku z czym zwróciù  siê do Rady z 
zapytaniem,  czy to jest zadanie Rady Gminy na sesjach ? 
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Stwierdziù, ¿e pani  Witkowska wyjêùa z kontekstu uzasadnienia niektóre zapisy i je 
przedstawiùa. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Uwa¿a, ¿e ani  Rada Gminy , a ni Wójt Gminy nie s¹ od tego ¿eby negowaã wyrok s¹dowy, 
który zostaù oddalony , a dotyczyù zdaniem skar¿¹cej naruszenia dóbr osobistych przez 
przewodnicz¹cego Rady Gminy,   po tym jak Rada Gminy uznaùa jednogùo�nie skargi pani Zofii 
Witkowskiej za  bezzasadne.   
Wójt ripostuj¹c zwróciù siê do pani Witkowskiej z zapytaniem , czy miaùa prawo oczerniaã 
Wójta Gminy pisz¹c do Wojewody, ¿e jest �be�, na co Wójt siê nie odwoùaù i nie obra¿aù  
nikogo.  
Stwierdziù, ¿e zabiera gùos tylko dlatego, ¿e caùa sprawa zaczêùa siê wùa�nie od tego problemu, ¿e 
pani Witkowska pozwoliùa sobie w sposób niegrzeczny oceniaã Wójta Gminy. 
Pani Zofia Witkowska  
Stwierdziùa na koniec, ¿e nie ¿yczy sobie ¿eby krytykowano jej osobê, bo jej zdaniem Rada 
Gminy nie jest od tego, lecz od pomagania ludziom , po czym opu�ciùa salê.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy  zwróciù siê do uczestnicz¹cej w obradach sesji pani Marty 
Jêdrzejowskie kierownika Referatu O�wiaty Urzêdu Gminy o przedstawienie raportu n/t stanu 
o�wiaty za okres 2008/2009  rok. 
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Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e sprawy siê  nie gùosuje i jest to temat równie¿ do zapoznania na Komisjê 
O�wiaty i zostanie ona jeszcze uzupeùniona o koszty przedszkola i bêdzie mo¿na siê z ni¹ 
zapoznaã poniewa¿ bêdzie dostêpna w biurze Rady i referacie o�wiaty Urzêdu Gminy. 
Przewodnicz¹cy rady Gminy poinformowaù ¿e opuszcza obrady sesji w zwi¹zku z konieczno�ci¹ 
uczestniczenia w spotkaniu w Szkole w zwi¹zku z czym dalsze prowadzenie obrad przekazuje 
swojemu zastêpcy radnemu Adamowi Ry¿owskiemu. 
Radny Adam Ry¿owski  
Poniewa¿ w interpelacjach i zapytaniach nie zabraù gùosu poprosiù Wójta o zajêcie siê 
strumykiem Kùopotek w Wie�ciszowicach poniewa¿ daje o sobie znaã. 
Ponadto zwróciù siê w z zapytaniem o wyja�nienie sprawy oczyszczalni przydomowych , które 
s¹ kosztowne wiec radny nie rozumie jak to jest czy tylko mieszkaniec Ciechanowic posiadaj¹cy 
oczyszczalniê ma byã dotowany z funduszu gminnego , mieszkaniec Wie�ciszowic nie ? dlatego 
zdaniem radnego nale¿y ta sprawê uregulowaã albo bêd¹ korzystaã wszyscy , albo nikt nie 
bêdzie korzystaù. Przypomniaù ¿e przy podpisywaniu umów na posiadanie takiej oczyszczalni 
byùa mowa o tym , ze nale¿y dokupiã bakterie i zasiliã do pr¹du. Prosi o przyjrzenie siê tej 
sprawie. 
Zwróciù siê z zapytaniem do radnego Janusza Banasiewicza w kontek�cie podniesionych stawek 
podatkowych , kiedy byù ostatnio podnoszony czynsz mieszkaniowy ? tym czasem radny we 
wùasnym domu musi ponosiã koszty na m2 , a mieszkañcy mieszkaj¹cy w budynkach gminy 
siedz¹ jak trusie i nikt im nie podnosi czynszu , a na dokùadkê nie npùaca tego czynszu co 
stanowi du¿¹ kwotê. Radny nie przypomina sobie ¿eby taka podwy¿ka miaùa miejsce. 
Dlatego powinno siê stworzyã projekt uchwaùy która bêdzie mówiã ¿e o 7 groszy  za m2 bêdzie 
podniesiona stawka i bêdzie wtedy sprawiedliwie.   
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Gùównie ustawa obliguje do funkcjonowania przydomowych oczyszczalni i w tym zakresie 
nale¿y to zrobiã. W sprawie podwy¿ek lokali sprzedaje siê  coraz wiêcej mieszkañ ¿eby siê ich 
pozbyã.Wróciù do sprawy pani Witkowskiej,  która otrzymaùa mieszkanie po Stefanie 
Zawierucha, do którego nigdy nie byùo przydziaùu ani piwnicy , ani strychu i po 23 lat po 
po¿arze kiedy zobaczyùa, ¿e niektórzy sobie za wùasne pieni¹dze wyremontowali i porobili 
strychy , podaùa  do s¹du Gminê , ¿e nie ma strychu. 
Wójt uczestniczyù w tej rozprawie jako przedstawiciel zarz¹dcy przymusowego i 
prawdopodobnie trzeba bêdzie zmuszaã wspólnoty o ustanowienie przymusowego zarz¹dcy ¿eby 
nie mieã kùopotu.   
Kazimierz Nowakowski soùtys Pastewnika 
Zwróciù siê z zapytaniem  w sprawie drogi przez osiedle w Marciszowie  
Wójt Gminy zapoznaù z aktualn¹ sytuacj¹ informuj¹c ¿e nie ma tam drogi gminnej ale do 
zabudowañ pañstwa Lewandowskich i Talarczyków  bêdzie ona odgarniana w zimie. 
Ponadto zwróciù siê z pro�b¹ o dobre pokierowanie lampami o�wietleniowymi czyli  na drogi,  a 
nie na pola i prywatne  posesje dziêki czemu  poprawi siê sytuacjê na wsi na nadchodz¹ce dùugie 
wieczory. 
Wójt  poinformowaù o braku �rodków , i przypomniaù o 15 zatrudnionych ludzi  maj¹cych bardzo 
du¿o pracy jak te¿ du¿o zakupionego sprzêtu.  
Ad.14. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Wiceprzewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
protokoùowaùa                                                                               Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk 
Insp.d/s Rady Gminy                                                                              Henryk Mazur                                          
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                                                                                        WYCI¥G 

z protokoùu XLII Sesji Rady Gminy Marciszów 
odbytej w dniu 29 paêdziernika 2009 roku 

 
���..Na salê, w , której obywaùy siê obrady sesji w dniu 29 paêdziernika 2009 roku weszùa pani Zofia 
Witkowska zwracaj¹c siê z zapytaniem, czy mo¿e i�ã na obiad , a¿eby móc póêniej wróciã na sesjê, 
poniewa¿ ma do przedstawienia sprawê. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e mo¿e i�ã na obiad,  bo 
jeszcze obrady bêd¹ trwaùy i zd¹¿y sprawê przedstawiã.   
Przybyùa ponownie na sesjê pani Zofia Witkowska w zwi¹zku z otrzymanymi uchwaùami z dnia 24-02-09  
i  23-04-09 jako odpowiedziami na zùo¿one skargi na dziaùanie Wójta Gminy, w, których zdaniem 
skar¿¹cej zostaùa bezpodstawnie skrytykowana przez Radê Gminy. 
Przybyùa a¿eby siê dowiedzieã, czy Rada Gminy wie, co zostaùo w uzasadnieniu do uchwaù napisane. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy  Rady Gminy 



Przypomniaù, ¿e powy¿sze uchwaùy zostaùy jednogùo�nie przez Radê przyjête i Rada wie, nad czym 
wówczas gùosowaùa. 
Pani Zofia Witkowska 
Stwierdziùa, ¿e nie w tej chwili nie  pyta pana Mazura, lecz czùonków Rady Gminy. 
Radny Janusz Banasiewicz 
Poinformowaù pani¹ Witkowsk¹, ¿e obrady Rady prowadzi Przewodnicz¹cy Rady Gminy i to, ¿e   jest w 
sporze panem Henrykiem Mazurem, to nie znaczy, ¿e jest w sporze z caùa Rad¹ Gminy i poprosiù ¿eby 
zwracaùa siê do prowadz¹cego obrady.   
Pani Zofia Witkowska  
W odpowiedzi poinformowaùa, ¿e nie interesuje jej , czy pan Mazur jest przewodnicz¹cym Rady, bo wie, 
do kogo ma siê zwracaã, lecz interesuj¹ j¹ , to czy Rada Gminy wie , co napisano w uzasadnieniu uchwaù. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski 
Zwróciù siê do pani Witkowskiej ¿eby powiedziaùa, który zapis w uzasadnieniu nie podoba siê pani 
Witkowskiej. 
Pani Zofia Witkowska 
Zacytowaùa spisane z uzasadnienia do uchwaùy zwroty, które jej zdaniem j¹ obra¿aj¹ i stwierdziùa, ¿e 
bezprawnie zostaùa skrytykowana w zwi¹zku, z czym zwróciùa siê do Rady z zapytaniem czy to jest 
zadanie Rady Gminy na sesjach ? 
Radny Wùadysùaw Wróblewski   
Stwierdziù, ze pani Witkowska wyjêùa z kontekstu uzasadnienia niektóre zapisy i je przedstawiùa. 
Pan Stefan Zawierucha  Wójt Gminy 
Uwa¿a, ¿e ani Rada Gminy, ani Wójt Gminy nie s¹ od tego, ¿eby negowaã wyrok s¹dowy, który zostaù 
oddalony, a dotyczyù zdaniem skar¿¹cej naruszenia dóbr osobistych przez pana Mazura Henryka 
Przewodnicz¹cego Rady Gminy, który podpisaù  podjête uchwaùy, po tym jak Rada uznaùa je za 
bezzasadne. 
Wójt Gminy ripostuj¹c zwróciù siê do pani Zofii  Witkowskiej z zapytaniem , czy miaùa prawo oczerniaã 
Wójta pisz¹c do Wojewody Dolno�l¹skiego, ¿e Wójt jest �be�, na co Wójt siê nie odwoùaù i nie obraziù 
nikogo. O�wiadczyù, ¿e zabiera gùos tylko, dlatego ¿e caùa sprawa zaczêùa siê wùa�nie od tego problemu, 
¿e pani Zofia Witkowska pozwoliùa sobie wcze�niej w sposób niegrzeczny oceniaã Wójta Gminy. 
Pani Zofia Witkowska  
Stwierdziùa na koniec, ¿e nie ¿yczy sobie ¿eby krytykowano  jej osobê, bo jej zdaniem Rada Gminy nie 
jest od tego, lecz od pomagania ludziom, po czym opu�ciùa salê narad ����� 
 
Za zgodno�ã z protokoùem                                                                       Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                                              Henryk Mazur  
insp.d/s Rady Gminy  
 
 


